
PROTOKÓŁ Nr RG.0002.15.2020 

z  XV SESJI RADY GMINY KOBIÓR 

z dnia 27 lutego 2020r. 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję, 

przywitał zebranych i stwierdził  prawomocność obrad – obecnych 15 radnych.  

W posiedzeniu uczestniczyli również Eugeniusz Lubański – Wójt. Gabriela Zając – Skarbnik 

– lista obecności w załączeniu. 

 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 30.01.2020r.  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór na 2020 rok. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2026.  

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór dla określonych 

terenów. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kobiór w roku 

2020. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/60/11 Rady Gminy 

Kobiór z dnia 27 października 2011r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nabycia w drodze komunalizacji działki  

nr 948/5 położonej przy ul. Rodzinnej w Kobiórze. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek pod  

ul. Wodną w Kobiórze. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

wychowawców i innych pracowników pedagogicznych zatrudnionych w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Gminę Kobiór. 

14. Sprawy bieżące. 

15. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

16. Zakończenie obrad.  

 

Wójt wniósł o przyjęcie autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór 

na 2020 rok oraz o uzupełnienie porządku obrad o rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie 

nabycia w drodze komunalizacji działek nr 1856/37, 1857/37, 1864/37 i 1866/37  położonych 

przy ul. Kobiórskiej w Kobiórze. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował rozpatrzenie w/w projektu uchwały w punkcie 14  

i przesunięcie pozostałych punktów na dalszą kolejność.  

 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 30.01.2020r.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.  

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy, jakie miały miejsce w czasie od 31.01. br.  

 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór  

na 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady odczytał autopoprawkę do w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Mazur przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020 – 2026.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię Komisji w 

sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kobiór dla 

określonych terenów. 

 

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa – B. Szpak 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kobiór  

w roku 2020. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  
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9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/60/11 Rady 

Gminy Kobiór z dnia 27 października 2011r. w sprawie ustalenia wysokości 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nabycia w drodze komunalizacji 

działki nr 948/5 położonej przy ul. Rodzinnej w Kobiórze. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek 

pod ul. Wodną w Kobiórze. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa poinformował, 

że w projekcie uchwały zaproponowano nazwę ulicy Willowa. Komisja zaproponowała 

natomiast nazwę ul. Wrzosowa i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Zgłosił wniosek o zmianę w uchwale nazwy ulicy Willowa, na Wrzosowa. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

wychowawców i innych pracowników pedagogicznych zatrudnionych w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Gminę Kobiór. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia – D. Cuber oraz Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów – J. Mazur przedstawili pozytywne opinie w sprawie projektu 

uchwały.   

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  
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14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nabycia w drodze komunalizacji 

działek nr 1856/37, 1857/37, 1864/37 i 1866/37  położonych przy ul. Kobiórskiej 

w Kobiórze. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że sprawa w/w działek była wielokrotnie omawiana na 

posiedzeniach komisji i proponowano ich przejęcie w drodze komunalizacji. 

Przewodniczący przeprowadził następnie głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

15. Sprawy bieżące. 

 

Wójt przywitał przybyłych na sesję przedstawicieli Muzeum Zamkowego w Pszczynie: 

Małgorzatę Wójcik – kierownika Działu Edukacji oraz Jana Gałaszka – głównego 

konserwatora.  

 

Pani Małgorzata Wójcik poinformowała, że od 2018 roku Muzeum Zamkowe w Pszczynie 

stało się właścicielem Zameczku Myśliwskiego w Promnicach i zamierza dostosować ten 

obiekt do działalności edukacyjno - kulturalnej. Nie jest jeszcze znany cały zakres remontu 

obiektu lecz pojawiła się możliwość pozyskania środków z Funduszy Norweskich i 

postanowiono przystąpić do konkursu o dofinansowanie remontu dachu. Konkurs ogłoszono 

19 styczna br.,  

a wnioski można składać do 16.03.br. Projekt składa się z dwóch elementów – 85% - 

inwestycje oraz 15% - promocja i działania edukacyjno - kulturalne. Teoretycznie wniosek 

spełnia wszystkie wymagania pozwalające uzyskać maksymalną ilość punktów. Jednym z 

jego elementów są konsultacje społeczne. W tym celu odbędzie się również spotkanie z grupą 

kobiórskich seniorów aby poznać ich oczekiwania.    

 

Pan Jan Gałaszek poinformował, że do tej pory została wykonana izolacja budynku  

i wyremontowano schody wejściowe. Koszty remontów w 2020 roku szacuje się na 3,5 mln 

zł. Najdroższą inwestycją będzie wymiana dachu. W latach siedemdziesiątych wymieniono 

poszycie dachu z łupkowego na gont drewniany. Obecnie zamierza się przywrócić go do 

pierwotnego stanu, co potrwa ok. dwóch lat. Ponadto planowane jest wykonanie systemu 

przeciwpożarowego za ok. 1 mln zł. Jeżeli wystarczy pieniędzy zostanie dokończony remont 

dachu na tzw. nowej stodole, wymienione dwa okna w sali kominkowej za ok. 120.000 zł 

oraz wybudowana toaleta na parterze. W przyszłości przewiduje się wykonanie odwodnienia, 

zamontowanie klimatyzacji oraz odświeżenie sal.   

 

Radna P. Myszor zapytała, czy w zameczku nie będzie już hotelu. 

Pani Małgorzata Wójcik odpowiedziała, że muzeum, jako instytucja kultury, nie może 

prowadzić hotelu. Są tam jednak pokoje gościnne dla specjalnych gości.  

 

Radny C. Świerkot zapytał, czy powstały jakieś szkody spowodowane dziurawym dachem.  

Pan Jan Gałaszek odpowiedział, że w przeszłości podstawiano jakieś naczynia w miejscach 

przeciekania. Obecnie dach jest zabezpieczony folią i nie przecieka.  

  

Wójt zapytał, czy w czasie remontu jest dostęp do zameczku, jak długo będzie trwał remont  

i z jakich środków będzie finansowany. 
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Pani Małgorzata Wójcik odpowiedziała, że w zameczku przez cały tydzień funkcjonuje 

kawiarnia w godz. 11
00

 do 22
00

. Do godz. 15
30

 jest możliwość zwiedzania parteru w obecności 

pracowników muzeum. Ponadto sala kominkowa wykorzystywana jest do różnego rodzaju 

spotkań, zajęć warsztatowych, konferencji i seminariów.   

Limit dotacji z Funduszy Norweskich wynosi pół miliona euro. Żeby wystąpić o te środki 

trzeba mieć kompletną dokumentację. W związku z krótkim okresem na składanie wniosków, 

udało się przygotować potrzebne dokumenty na wcześniej wymienione zadania. Uzyskane 

fundusze trzeba wykorzystać od roku 2020 do kwietnia 2024. W tym czasie musi zostać 

zrealizowana część inwestycyjna oraz część kulturalna projektu. Projektem jest objęty tylko 

zameczek, ponieważ jest on wpisany do Wojewódzkiej Ewidencji Zabytków. Pozostałe 

zabudowania oraz park należą do gminy.  Podczas remontu dachu i przebudowy, w roku 

2022, nie będzie można prowadzić w zameczku działalności. W związku z tym projekty 

miękkie zostaną zrealizowane w roku 2023 do kwietnia 2024. Następnie przez pięć lat, w 

czasie trwałości projektu, musi się odbywać corocznie 20 różnych wydarzeń kulturalnych, 

innych, niż realizowane do tej pory przez wnioskodawcę. W ramach oferty edukacyjno – 

kulturalnej przewiduje się m.in., dla dzieci: plenerowy dzień dziecka, akademię kulinarną 

„przez stół do historii”, warsztaty kulinarne, wakacyjne leśne przedszkole, strefa małego 

przyrodnika – edukacyjno doświadczalny zielnik, rabaty kwiatowe, pracownia ekologiczna z 

możliwością prowadzenia doświadczeń obserwacji przyrodniczych. Dla młodzieży, rodzin i 

seniorów: spacery krajobrazowe, kino plenerowe, plenery malarskie, bezkrwawe polowania, 

czyli konkurs fotograficzny, rajdy rowerowe Pszczyna – Kobiór – Promnice, rekonstrukcje 

kulinarne dla dorosłych, wystawa psów myśliwskich, akademia wina, ceremoniał myśliwski, 

wykłady, pogadanki, gawędy, muzyka salonowa w sali kominkowej, ogród społeczny, 

historia ubioru, warsztaty krawieckie, pokazy mody, pokazowa pasieka i hodowla rodzimej 

śląskiej rasy pszczół zagrożonej wyginięciem.      

 

Wójt zapytał, czy znana jest sprawa trasy Kanału Śląskiego w rejonie zameczku.      

Pan Jan Gałaszek odpowiedział, że temat jest znany, lecz bez szczegółów.  

 

Przewodniczący Rady zapytał jakie są plany funkcjonowania obiektu po zakończeniu 

projektu.  

Pani Małgorzata Wójcik odpowiedziała, że Muzeum Zamkowe w Pszczynie dotowane jest 

przez Marszałka Województwa Śląskiego. Na wszystkie działania są zabezpieczone środki  

z dotacji podmiotowej oraz z przychodów własnych muzeum. Na realizację projektów 

miękkich przewidziana jest kwota 700.000 zł. Jednym z wymaganych dokumentów do 

projektu jest promesa lub oświadczenie, że kwota ta jest zabezpieczona w budżecie muzeum.  

Pani Wójcik zachęciła do wypełnienia ankiety znajdującej się na stronie internetowej 

Muzeum Zamkowego w Pszczynie, której celem jest poznanie oczekiwań społeczeństwa 

odnośnie funkcjonowania zameczku.    

 

Przewodniczący Rady odczytał pismo Wójta w sprawie wytypowania dwóch przedstawicieli 

Rady Gminy do rady programowej Gminnego Domu Kultury.  

 

Do składu rady programowej zaproponowano Przewodniczącego Rady oraz 

Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia. 

Kandydatury te zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Rady odczytał pismo grupy mieszkańców w sprawie podjęcia działań 

mających na celu poprawę jakości powietrza na terenie gminy. Zaproponował aby zaprosić 
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przedstawicieli osób, które podpisały się pod pismem na posiedzenie komisji i w ich 

obecności przedyskutować ten temat. 

 

Wójt uważa, że nie da się od razu zlikwidować smogu. Jest to problem ogólnokrajowy, 

kwestia pewnych przyzwyczajeń oraz cen paliw i zamożności mieszkańców. Z 26 osób 

podpisanych pod pismem, połowa pali gazem, natomiast pozostali nadal korzystają z kotłowni 

węglowych. Analizując zanieczyszczenia w Kobiórze na podstawie wyników czujnika, w 

okresie od 30.09.2019r. do 26.02.2020r., raporty z bazy SYNGEOS wykazywały przez 22 dni 

stężenie PM 10 powyżej 100 µg, w tym przez 8 dni powyżej 150 µg. Po ogłoszeniu alarmu 

smogowego obligatoryjnie przeprowadzane są kontrole w pięciu budynkach. Od 2018r. 

przeprowadzono łącznie 120 kontroli, z czego 77 w 2019r. W trakcie tych kontroli nie 

stwierdzono spalania odpadów. Z wizji w kotłowniach wynikało, że spalany jest węgiel. Fakt, 

że dymi się z kominów jest spowodowany nieumiejętnym rozpalaniem ognia. Aby nauczyć 

mieszkańców właściwego spalania metodą „od góry”, zorganizowano w ostatnich dwóch 

latach specjalne prezentacje przed domem kultury. Równocześnie przedstawiciele 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska informowali o możliwości skorzystania z 

programu „czyste powietrze|” oraz sposobie wypełniania wniosków o dofinansowanie. Od 

1992 roku Kobiór jest w 100% zgazyfikowany i każdy ma możliwość podłączenia do sieci 

gazowej. Jako jedna z nielicznych gmin, mamy od 1994 roku zapis w planie 

zagospodarowania przestrzennego o obowiązku stosowania ogrzewania ekologicznego we 

wszystkich nowych i przebudowywanych budynkach. Ponadto udało się zachować strefy 

ekotonowe wokół lasów i korytarze przewietrzania wzdłuż rzeki Korzeniec, mimo nacisków 

mieszkańców o zawężanie tych obszarów. Aby informować mieszkańców o stopniu 

zanieczyszczenia powietrza zamontowano czujnik na budynku szkoły, a w ostatnim czasie 

także eko słupki, w rejonie szkoły i na Gminnym Ośrodku Sportu. Ma to na celu również 

ostrzeganie przed prowadzeniem na zewnątrz zajęć sportowych z dziećmi, kiedy 

przekroczone są normy zanieczyszczeń.  

Wiosną 2019r. przesłano do wszystkich właścicieli budynków ankietę, w której należało 

przedstawić informacje na temat sposobu ogrzewania, daty produkcji pieców oraz oczekiwań 

wobec gminy w zakresie wsparcia przedsięwzięć antysmogowych. Niestety nie wszyscy 

zwrócili wypełnione ankiety. Są one nadal zbierane w trakcie przeprowadzanych kontroli.  

W oparciu o te ankiety opracowano zestawienie, na podstawie którego wiadomo jaki jest 

rodzaj ogrzewania każdego budynku. Nadal jest aktualna uchwała Sejmiku Województwa 

Śląskiego dotycząca obowiązku wymiany kotłów na ekologiczne. Do końca 2021 roku muszą 

być wymienione kotły, które mają powyżej 10 lat.  

Wójt zachęca do korzystania z możliwości dofinansowania wymiany kotłów. W ramach 

gminnego programu można uzyskać do 5.000 zł na wymianę kotła węglowego na 

ekologiczny, natomiast z programu Czyste Powietrze, również na termomodernizację 

budynku. W 2019r. dofinansowano z gminnego programu wymianę 27 kotłów, natomiast w 

bieżącym roku wnioski o dofinansowanie złożyło ponad 30 osób. Na dzisiejszej sesji pula 

środków na realizację tego programu została zwiększona o kolejne 50.000 zł. Według 

posiadanych informacji, ponad 20 mieszkańców naszej gminy skorzystało z dofinansowania 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Jeżeli będzie takie zapotrzebowanie, można 

po raz kolejny zorganizować szkolenie dla mieszkańców w sprawie wypełniania wniosków 

aplikacyjnych o dofinansowanie. Również pracownicy Urzędu Gminy mają doświadczenie w 

tym zakresie i służą pomocą.  

Są sygnały z Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii, że zostanie powołana straż 

ekologiczna, która będzie pilnować przestrzegania przepisów ochrony środowiska, zwłaszcza 

pod kątem spraw antysmogowych. Edukację ekologiczną wśród dzieci i młodzieży prowadzą 

nasze placówki oświatowe. Ponadto współpracujemy z Fundacją EKON, która realizuje 
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działania edukacyjne w czasie imprez gminnych. Zostało również skierowane zapytanie do 

związku kominiarzy o możliwość przeprowadzania analiz kotłowni i stwierdzenia typu pieca, 

co wiązałoby się z obowiązkiem jego wymiany. Kontrole prowadzone przez pracowników 

Urzędu Gminy odbywają się sukcesywnie w czasie godzin pracy. Poza tymi godzinami 

przypadki naruszeń ochrony powietrza można zgłaszać na adres e-mail powietrze@kobior.pl 

Radny D. Cuber zaproponował, aby na okres sezonu grzewczego podpisać umowę na 

przeprowadzanie kontroli ze Strażą Miejską z Pszczyny. 

 

Radna E. Targiel zwróciła uwagę, że problem smogu występuje po południu i wówczas 

powinny się odbywać kontrole.   

 

Radna M. Pękała poinformowała, że nie tylko Kobiór zmaga się z problemem smogu.  

W Tychach, w miejscach zabudowy jednorodzinnej również jest duże zadymienie, a straż 

miejska przeprowadza kontrole dronem w godzinach dopołudniowych. Jak przekazał jej  

w rozmowie jeden ze starszych mieszkańców, smog nie powstaje ze złego palenia w piecu 

lecz z kremacji ludzi. Jest to przykład, że należy edukować, nie tylko dzieci, ale również 

osoby starsze.  

 

Wójt odpowiedział, że dwukrotnie odbyły się w domu kultury spotkania na temat smogu. 

Zainteresowanych było tylko kilka procent mieszkańców, w jednym udział wzięło 80 osób,  

w drugim 100 osób. Dotarcie z informacjami do mieszkańców jest bardzo trudne. 

Prawdopodobnie jednak większość jest świadoma problemu i dobrze gdyby stosowali się do 

obowiązujących zasad.  

 

Radna M. Pękała poinformowała, że wypełnianie wniosków o dofinansowanie wymiany 

kotłów nie jest trudne. Wszyscy  powinni jednak zrozumieć, że spalanie złego paliwa 

przynosi szkodę środowisku oraz przyczynia się do zwiększenia śmiertelności ludzi.   

 

Zdaniem Wójta dwie edycje realizacji gminnego programu udzielania dotacji na zmianę 

systemu ogrzewania, na ogrzewanie proekologiczne, przyniesie pozytywny skutek. Osoby, 

które wymieniły ogrzewanie na gazowe będą mgły przekonać innych, że koszt ogrzewania nie 

jest tak duży, jak było to w latach dziewięćdziesiątych. Obecnie piece są elektronicznie 

sterowane, a ponadto w znacznej części budynków wymieniono okna.  

Zapowiadane jest też uproszczenie rozliczania wniosków o dotacje z programu „Czyste 

powietrze”. Program ten będzie funkcjonował do 2027 roku, kiedy to mija termin wymiany 

starych kotłów węglowych.  

 

Radny A. Danek uważa, że propozycja zgłoszona przez D. Cubera jest warta rozważenia. 

Zaproponował aby zorientować się, jakie byłyby koszty przeprowadzenia np. kilku kontroli  

w godzinach, kiedy niska emisja jest najbardziej uciążliwa.  

 

Radny D. Cuber uważa, że można by zawrzeć umowę na przeprowadzanie doraźnych 

kontroli, które odbywałyby się na zasadzie zgłoszeń. Strażnicy byliby do dyspozycji w 

godzinach, kiedy pracownicy Urzędu Gminy nie mają możliwości przeprowadzania kontroli.  

 

Wójt wyraził nadzieję, że zostanie utworzona straż metropolitalna, co byłoby bardzo dobrym 

rozwiązaniem dla wszystkich gmin.   

 

Radny C. Świerkot uważa, że należałoby w okresie letnim zrezygnować z ogrzewania wody 

piecami węglowymi. 
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Wójt odpowiedział, że nie ma możliwości zakazu palenia węglem. Najstarsze piece muszą 

być wymienione do końca 2021 roku. W przypadku podejrzenia, że spalane są śmieci, ktoś 

musiały pobrać próbki i zbadać je w laboratorium. Gdyby jednak wpłynęło takie zgłoszenie, 

wówczas zostanie uruchomiona, nawet po południu, czy wieczorem, jakaś komisja, która 

zbada ten przypadek. 

 

Radna P. Myszor przypomniała, że normy poziomu pyłu zawieszonego zostały zmniejszone,  

w związku z czym czujniki jakości powietrza będą częściej pokazywały przekroczenia.    

 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że na obecnej sesji zwiększono o 50.000 zł pulę 

środków na realizację gminnego programu dofinansowania mieszkańcom wymiany pieców 

węglowych na gazowe. W sytuacji gdyby środki te okazały się niewystarczające, jego 

zdaniem, powinno się zwiększyć kwotę na dofinansowanie, gdyż we wspólnym interesie jest, 

aby jak największa grupa mieszkańców korzystała z bardziej ekologicznego ogrzewania.     

Odnośnie eko-słupków, zostały one zamontowane w rejonie szkolnego boiska oraz na 

Gminnym Ośrodku Sportowym, w celu informowania o stanie powietrza. W sytuacji 

przekroczenia norm nie powinno się na boiskach prowadzić zajęć z dziećmi.   

W nawiązaniu do omawianego pisma, Przewodniczący uważa, że jeśli ktoś z jego autorów ma 

pomysł na rozwiązanie problemu smogu, może przedstawić swoje propozycje na posiedzeniu 

komisji lub spotkać się z nim w czasie pełnionego dyżuru.  

 

16. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

Radny C. Świerkot zapytał, czy na terenie gminy są prowadzone jakieś działania 

profilaktyczne w związku epidemią koronawirusa.  

 

Wójt odpowiedział, że w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie dyrektorów placówek 

oświatowych z przedstawicielami Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w tej sprawie. Odnośnie 

sposobu postępowania w zaistniałej sytuacji znane mu są tylko informacje z mediów.  

 

Radna P. Myszor zwróciła uwagę, że na ul. Przelotowej pozostały znaki drogowe ustawione  

w związku z budową ścieżki rowerowej, które wprowadzają w błąd kierowców i stwarzają 

zagrożenie dla ruchu.  

 

Wójt odpowiedział, że wykonawca tej inwestycji poinformował go o konieczności 

przeprowadzenia dodatkowych robót i na ten czas oznakowanie musi pozostać.  

 

17. Zakończenie obrad.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję.  

 

 

Protokołowała Jolanta Niemiec 

 

 


